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 Proběhl seminář pro zemědělce a odbornou veřejnost 

Místní akční skupina Znojemské vinařství byla pozvána na seminář pro 

zemědělce a odbornou veřejnost dne 23. dubna 2014, která se konala v zasedací 

místnosti Agrocentra ve Znojmě. Pořadatel semináře byl RO SZIF Brno a KAZV 

Jihomoravský kraj. Akce byla pořádána ve spolupráci s Agrární komorou Znojmo.  

 

Na programu semináře byly následující přednášky: 

1. Informace k Programu rozvoje venkova 

2. Plánované aktivity Celostátní sítě pro venkov v roce 2014 

3. Novinky v dotacích Programu rozvoje venkova pro rok 2014 

4. Aktuální informace ke stavu příprav společné zemědělské politiky 

po roce 2014 

5. Správná zemědělská praxe 

6. Pravidla poskytování finančních prostředků na vybrané myslivecké 

činnosti 

7. Různé, diskuze 

 

MAS Znojemské vinařství se semináře zúčastnila a v rámci prvního bodu měla 

jedna z manažerek MAS Znojemské vinařství prezentaci „Informace k Programu 

rozvoje venkova“. V prezentaci byl shrnut aktuální stav implementace programu, 

počet úspěšně realizovaných projektů v regionu, území MAS Znojemské vinařství pro 

realizaci SPL (Strategický plán Leader). 

 MAS Znojemské vinařství se podařilo od roku 2008 až po rok 2014 podpořit 

94 projektů. Celková výše dotací byla 43 945 715 Kč. 
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Vláda schválila Dohodu o partnerství pro programové 
období 2014 – 2020  

Vláda 9. dubna projednala Dohodu o partnerství pro programové období 

2014–2020, která je základem pro čerpání prostředků z evropských fondů 

v následujících letech.  

Ministerstvo pro místní rozvoj dokončilo zpracování stěžejního strategického 

dokumentu pro období let 2014 až 2020, který zakotvuje a vymezuje spolupráci 

s Evropskou komisí v oblasti využívání fondů EU a od něhož se odvíjejí také budoucí 

programy.  

Podle ministryně pro místní rozvoj Věry Jourové si Česká republika tímto 

dokumentem jasně definovala hlavní oblasti, které chce financovat v příštích deseti 

letech z evropských zdrojů. Takto naplánované investice do infrastruktury, výzkumu 

a vývoje, životního prostředí nebo energetické účinnosti pomohou zvýšit 

konkurenceschopnost firem a zlepší kvalitu života. Jsem ráda, že tvorba dohody 

probíhala ve spolupráci se všemi partnery a priority všech stran mohly být 

reflektovány ve výsledné strategii využití těchto prostředků. V dalších měsících se 

budou dopracovávat jednotlivé programy, ze kterých budou podpořeny nejlepší 

projekty. 

První náměstek ministryně pro Národní orgán pro koordinaci Daniel Braun 

doplnil, že finální verze Dohody o partnerství, která byla vládě předložena, je 

výsledkem tříletých debat na národní úrovni a téměř rok a půl neformálního 

vyjednávání s Evropskou komisí. V rámci projednávání Dohody o partnerství 

Evropská komise Českou republiku chválila nejen z časového, ale i věcného hlediska 

její přípravy. Podle prvního náměstka ministryně pro Národní orgán pro koordinaci 

Daniela Brauna jsme připravili kvalitní strategii pro čerpání Evropských 

strukturálních a investičních fondů na příštích deset let. Teď je na Evropské komisi 

jak ji posoudí a zda jsme splnili všechny podmínky, které jsou s dohodou spojeny. 

Evropská komise opakovaně kladně ocenila přístup české strany k přípravám nového 

programového období. Během neformálního vyjednávání se díky profesionální práci 

českých úřadů a dobré spolupráci s Evropskou komisí podařilo redukovat otevřené 

body na minimum.“  

Dne 18. dubna byla Dohoda o partnerství oficiálně zaslána Evropské komisi. 

Tím byl ze strany České republiky splněn termín 22. dubna 2014, stanovený 

evropskou legislativou pro předložení Dohody o partnerství. Evropská komise má 

nyní tři měsíce na posouzení a na schválení dohody. V případě, že nebudou vzneseny 

žádné připomínky, očekává se její schválení na přelomu letošního léta a podzimu. 

Odeslání dohody také stanoví počátek tříměsíční lhůty dané legislativou. Tu mají 

členské státy pro formální odevzdání návrhů jednotlivých operačních programů, na 

jejichž základě bude probíhat čerpání prostředků Evropských strukturálních 

a investičních fondů v příštích deseti letech. 

 

Zdroj: Zpravodaj venkova (měsíčník SPOV ČR a NS MAS ČR) • č. 194 • 5/2014 
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Co požaduje Svaz měst a obcí v období 2014+ ? 

 Svaz požaduje, aby 80 % evropských peněz určených v období 2014+ pro MAS 

mohly využít obce. 

 Obce by měly mít k dispozici 16 z celkem 20 miliard korun v novém 

programovém období formou integrovaných přístupů (CLLD). Právě obce jsou, jak 

zdůrazňuje Svaz měst a obcí ČR, ze zákona odpovědné za územní rozvoj a na rozdíl 

od třeba neziskových organizací mohou garantovat spolufinancování. S částkou 

20 miliard korun na CLLD, kterou bude možné čerpat prostřednictvím místních 

akčních skupin (MAS), počítá Dohoda o partnerství pro programové období 2014–

2020. Vláda ji 9. dubna schválila.  

Podstatou tzv. MAS, tedy místních akčních skupin, je partnerství mezi 

soukromým a veřejným sektorem. Tedy mezi obcemi, neziskovými organizacemi, 

podniky apod. V souvislosti s evropskými dotacemi to znamená, že tyto subjekty 

mohou předkládat integrované projekty, které vedou k územnímu rozvoji.  

Obce musí plnit své povinnosti, jelikož nejlépe vědí, co nebo kde mají udělat. 

Proto by měly mít možnost využít 80 % peněz určených pro místní akční skupiny. U 

MAS je přitom kladen důraz na kvalitu, spolupráci a integrovanost dopadů 

jednotlivých projektů. Tedy realizace by měla probíhat tak, aby z výsledků měla 

prospěch obec i region.  

Česká republika má na programovací období 2014 – 2020 z Evropské unie 

dostat cca 550 miliard korun. Z toho by 250 miliard mělo jít na tzv. územní dimenzi. 

Podle Svazu je nutné, aby byl systém evropských dotací v programovacím období 

2014+ co nejjednodušší bez zbytečných mezičlánků a neopakovaly se chyby 

z minulosti. Rovněž má vzniknout Stálá konference na regionální úrovni proto, aby 

mj. usnadňovala komunikaci a výměnu informací mezi kraji, městy, obcemi a dalšími 

hospodářskými i sociálními subjekty, slaďovala jednotlivé rozvojové dokumenty 

a investiční záměry a doporučovala vyhlašování výzev. 

       

Zdroj: Zpravodaj venkova (měsíčník SPOV ČR a NS MAS ČR) • č. 194 • 5/2014 

                

 

MAS Znojemské vinařství se zúčastnila „Školení 
SCLLD“  

 V regionech se na přelomu května a června uskutečnilo školení metodiky pro tvorbu 

SCLLD. Pro jihomoravský kraj bylo školení 3. – 4. 6. 2014 v Hlinsku, kde se zúčastnila Místní 

akční skupina Znojemské vinařství. 

 Cílem dvoudenního školení bylo seznámení se s postupy tvorby SCLLD na základě 

výměny zkušeností a dobré praxe, možnost debaty do večerních hodin, diskuze nad tématy, 
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rozpracovanými strategiemi, předávání zkušeností se zpracováním a případně i výsledky 

uskutečněných prací. Cílem NS MAS je 180 kvalitně zpracovaných SCLLD. 

 Navržený program školení se zaměřoval na standardy MAS a implementační 

strukturu MAS jako součást SCLLD, zakládací dokumenty a jednací řády MAS dle OZ 

a Standardů, kde byla společná diskuze nad schválenými materiály.  Dále probíhala debata 

ohledně přípravy SCLLD – diskuze ve skupinách, předávání zkušeností s tvorbou, společná 

inspirace, program byl také zaměřen na Akční plány MAS – nastavení dle DoP (Dohoda 

o Partnerství) a návrhů OPTP (Operační program technická pomoc). Lektoři byli zástupci 

NS MAS, zástupci ŘO OP, experti z praxe. 

 K 9. dubnu 2014 je v České republice aktivizováno 180 místních akčních skupin. MAS 

působí na území 5 727 obcí, což je 91,59 % všech obcí v ČR (55,85 % obyvatel ČR, 89,59 % 

výměry ČR). Aktivních obcí (tedy těch, které jsou zapojeny do rozhodování o činnosti MAS), 

které jsou členy MAS jak samostatně, tak prostřednictvím DSO, je 4 721, tedy 75,5 % 

z celkového počtu obcí v České republice. Samostatně jich je zapojeno 2 050 (32,78 % obcí 

ČR), prostřednictvím DSO 2 671 (42,72 % obcí ČR). 

 

Zdroj: Zpravodaj venkova (měsíčník SPOV ČR a NS MAS ČR) • č. 194 • 5/2014 
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Proběhla Valná hromada MAS Znojemské vinařství  

 Dne 24. 6. 2014 proběhla Valná hromada MAS Znojemské vinařství 

na obecním úřadě v Hodonicích. Valnou hromadu zahájil předseda MAS pan Jiří 

Lukeš v 10:30 hodin, kdy měl úvodní slovo a hned v úvodu zmínil změnu programu. 

Dále proběhla volba návrhové komise a volební komise, kdy byli vždy zvoleni 

3 členové. Dále proběhlo schválení programu a následovala zpráva předsedy Rady 

sdružení (nyní již spolku) od minulé Valné hromady. Pan Lukeš mluvil o činnosti 

MAS Znojemské vinařství v období od prosince roku 2013 do června roku 2014.   

 Na Valné hromadě se také schvaloval vstup nových členů do MAS, kdy 

neziskový sektor byl zastoupen 11 členy, soukromý sektor 5 členy a veřejný sektor byl 

zastoupen obcí Damnice. Dále Valná hromada brala na vědomí vystoupení 3 členů ze 

soukromého sektoru a 1 člena z veřejného sektoru, což byla obec Čejkovice, která již 

není v územní působnosti MAS Znojemské vinařství. 

 Velmi důležitým bodem na Valné hromadě bylo schválení „nových stanov“, 

které byly zpracovávány za pomoci právníka. Tyto změny byly nutné k certifikaci MAS 

Znojemské vinařství, aby splňovala podmínky standardizace pro nové období 2014 – 

2020. Stanovy se měnily z důvodu přijetí nového občanského zákoníku. Ze zákona se 

mění právní forma. Místní akční skupina Znojemské vinařství, o.s. se bude nazývat 

MAS Znojemské vinařství, z.s. Dalším významným krokem byla volba orgánů, kdy 

Rada spolku je nově složena z 5 členů, Revizní výbor je složen z 3 členů a Výběrová 

komise má nově 9 členů. Složení těchto orgánů bylo na Valné hromadě schváleno. 

 V neposlední řadě byla přednesena zpráva o hospodaření MAS za rok 2013 

paní Bc. Lutz. 

 Také proběhlo veřejné projednávání zaměřující se na podstatné oblasti, které 

by měly být zahrnuty ve strategii MAS Znojemské vinařství pro programové období 

2014 – 2020. 
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Schválené Operační programy pro období 2014 – 2020  

 Vláda na posledních dvou jednáních schválila všech 9 operační programů pro 

programové období 2014 – 2020, přes které by Česká republika mohla do roku 2020 

čerpat peníze z Evropské unie. Získat by mohla 21,6 mld. euro (téměř 600 miliard 

korun).  

Schváleny byly programy: 

 Program rozvoje venkova 

 Zaměstnanost 

 Životní prostředí 

 Doprava 

 Výzkum, vývoj a vzdělání 

 Praha – pól růstu 

 Integrovaný regionální program 

 Podnikání a inovace pro konkurenceschopnost 

 Technická pomoc 



www.znojemskevinarstvi.cz strana 8 E-Zpravodaj 2/2014 

 

Přehled operačních programů a jejich přílohy a další informace naleznete 

na www.nsmascr.cz  

 

Jak pokračuje příprava na nové období 2014 – 2020?  

 Na strategii komunitně vedeného místního rozvoje (SCLLD) se neustále 

pracuje. Již nyní je zveřejněna analytická část strategie na webu MAS Znojemské 

vinařství, kde je možnost připomínkování analytické části strategie. Dále je 

rozpracována strategická a implementační část. Vytváření strategie není jednoduchou 

činností, proto MAS Znojemské vinařství pomáhá s tvorbou strategie společnost AQE 

advisors z Brna. Kancelář MAS musí neustále sledovat dění na důležitých webových 

portálech, protože jakákoliv informace může být přínosná pro MAS Znojemské 

vinařství. 

 Dne 21. 5. 2014 byla schválena vládou Metodika pro standardizaci místních 

akčních skupin v programovém období 2014 – 2020. Příjem žádostí o standardizaci 

bude probíhat od 24. 11. 2014 do 22. 5. 2015. 

 Jelikož je vyhlášena výzva pro příjem žádostí o standardizaci místních akčních 

skupin pro programové období 2014 – 2020, probíhají kontroly v naší Kanceláři MAS 

Znojemské vinařství, jestli splňujeme všechny podmínky pro standardizaci. 

 Získání osvědčení o splnění standardů je pro MAS nezbytnou podmínkou, aby 

mohly podávat žádosti o podporu strategií komunitně vedeného místního rozvoje 

Ministerstvu pro místní rozvoj, které je koordinátorem integrovaných přístupů 

a územní dimenze. 

 

Významná událost v obci Dobšice – „Bitva u Znojma“ – 
Dobšice 2014  

 Bitva u Znojma probíhala od 10. – 13. 7. 2014.  Přes dvě stovky vojáků 

v dobových uniformách předvedly bitvu u Znojma z roku 1809, při níž se střetli 

Napoleonovi vojáci s rakouskou armádou. Bitva probíhala v obilí.  

 Rekonstrukci bitvy připravil jezdecký klub Acaballado o.s. ve spolupráci 
s Moravou napoleónskou a obecním úřadem Dobšice, městem Znojmem a akciovou 
společností Znovín za podpory Jihomoravského kraje. Program celé akce byl řešen 
formou příběhu, tak měli návštěvníci možnost po celou dobu sledovat historické 
souvislosti a samotný průběh, více jak dvě stě let staré války a zároveň poznávat 
a propagovat region Znojemska a Jihomoravského kraje. 
  
 
 

http://www.nsmascr.cz/
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Historický pochod 
Probíhal dne 10. 7. 2014 v 10:00 hodin, kdy byl zahájen pochod vojáků v rakouském 
městečku Seefeld-Kadolz. Historický povoz s koňmi, vojáci i jezdci na koních se vydali 
na cestu do Znojma. Utábořili se v obci Vrbovec a následující den pokračovali 
v pochodu do Louckého kláštera ve Znojmě. Jejich příchod bude zakončen noční 
bitvou uvnitř kláštera. 
 
Bitva v Dobšicích 
Slavnostní zahájení akce proběhlo 12. července 2014 od 13,00 hod. v prostoru bitvy 
u obce Dobšice. Ve 14,00 hodin byla zahájena bitva, která byla ojedinělá tím, 
že proběhla v pšeničném poli. 
 

  

Bitva o Loucký klášter 
Zahájení akce proběhlo 13. července 2014 v 9,30 hod. v informačním centru ZNOVÍN 
ZNOJMO a. s. v areálu Louckého kláštera. Bitva byla zahájena v 10,00 hod. 

     

 

Zdroj: http://www.acaballado.cz/Znojmo-Dobsice-2014-a3_17.htm 

http://www.blesk.cz/clanek/zpravy-udalosti/262687/bitva-u-znojma-1809-

napoleonska-rez-byla-v-obili-tisicum-divaku-dest-nevadil.html  

https://www.facebook.com/media/set/?set=a.10152243421881545.107374183

7.232653211544&type=3  

http://www.acaballado.cz/Znojmo-Dobsice-2014-a3_17.htm
http://www.blesk.cz/clanek/zpravy-udalosti/262687/bitva-u-znojma-1809-napoleonska-rez-byla-v-obili-tisicum-divaku-dest-nevadil.html
http://www.blesk.cz/clanek/zpravy-udalosti/262687/bitva-u-znojma-1809-napoleonska-rez-byla-v-obili-tisicum-divaku-dest-nevadil.html
https://www.facebook.com/media/set/?set=a.10152243421881545.1073741837.232653211544&type=3
https://www.facebook.com/media/set/?set=a.10152243421881545.1073741837.232653211544&type=3
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Co proběhlo v členských obcích MAS?  

 Obec Vítonice s přáteli dobrých vín pořádali VIII. ročník „Dne otevřených 

sklepů“, který se konal 5. července 2014 v areálu vinných sklepů. Na programu bylo 

volné putování po sklepech s degustací vín, tombola o zajímavé ceny, zjevení 

sklepního strašidla. Byla pořádána soutěž pro dívky a ženy, ale nebylo zapomenuto na 

muže, soutěž spočívala v tahání vína koštýřem. Během akce hrála cimbálová muzika 

Antonína Stehlíka a bylo zajištěno občerstvení. 

 Městys Višňové pořádal „Višňovské kulturní léto“, které se uskutečnilo 

ve dnech od 16. 7. 2014 až do 20. 7. 2014. Na této akci se uskutečnilo řezbářské 

minisympozium (umělecké opracování kmenů v zámeckém parku), Višňovské trhy, 

fotbalový turnaj starých pánů. Také proběhl IV. filmový festival, kde jste mohli vidět 

filmy jako Pupendo, Postřižiny, Tobruk, Slavnosti sněženek, Poklad na stříbrném 

jezeře. V neděli 20. 7. 2014 se uskutečnila akce s názvem „čaje“ se skupinou 

BABYLON v zámeckém parku. 

            

 V městysi Olbramovice proběhla „Jakubská babská pouť“ dne 26. 7. 2014. 

Na akci zatančily olbramovické ženy, předvedli se také malí hasiči v požárním sportu. 

 V obci Bohutice se konal „Letní meruňkový karneval 2014“ dne 26. 7. 2014. 

Na programu bylo mimo jiné pojídání vdolků, vyhlášení nejlepší meruňkovice 

a marmelády. 

Zdroj: www.vitonice.info   

 www.visnove.cz  

 

Co se chystá v členských obcích MAS?  

 Obec Těšetice chystá setkání rodáků, občanů a přátel obce Těšetice dne 23. 8. 

2014. V programu bude obsaženo požehnání a posvěcení obecního praporu v kostele, 

http://www.vitonice.info/
http://www.visnove.cz/
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slavnostní vyvěšení praporu na OÚ a zahájení programu na návsi. V hudebním 

programu bude vystupovat mužský pěvecký sbor MUŽÁCI, cimbálová muzika 

Antonína Stehlíka, dechová hudba HORANÉ a hudební skupina URGENT. 

Občerstvení bude zajištěno po celý den a turistický vláček bude zdarma. Tato akce se 

koná u příležitosti schválení symbolů obce.  

Zdroj: www.tesetice.cz  

 

Manažerky MAS se zúčastnily semináře v Brně  

 Manažerky MAS Znojemské vinařství se zúčastnily dne 24. 7. 2014 semináře 

v Brně. Seminář byl zaměřený na Metodiku pro standardizaci Místních akčních 

skupin pro programové období 2014 – 2020. 

 Semináře byly zaměřeny na problematiku spojenou se standardizací MAS 

s ohledem na různé právní formy MAS. Pro spolky a zájmová sdružení právnických 

osob byly určeny semináře dne 24. 7. 2014 v Brně a 30. 7. 2014 v Praze, naopak 

seminář dne 29. 7. 2014 v Praze byl zaměřen na obecně prospěšné společnosti 

a ústavy. 

 

 

Kontakty na MAS Znojemské vinařství, o.s.

 
Předseda Rady MAS: Jiří Lukeš, Email: starosta@prosimerice.cz 

 

Manažerka MAS: 
Ing. Lenka Mrázková 

Email: L.mrazkova@post.cz 
Tel. 774 150 004 

Manažerka MAS: 
Ing. Veronika Schvomová 

Email: Schvomova@seznam.cz 
Tel. 775 975 004 

 
 

Adresa kanceláře: 
Dvořákova 21, 669 02 Znojmo, kancelář 115, 116 

 
www.znojemskevinarstvi.cz 

 

http://www.tesetice.cz/
http://www.znojemskevinarstvi.cz/

